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SLUTTRAPPORT FOR KOMMUNEREFORMPROSESSEN I GAUSDAL, LILLEHAMMER, RINGEBU 
OG ØYER 2014 - 2015 
 
 

Saksbehandler:  Eli Eriksrud Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 16/271    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
15/16 Formannskapet 08.03.2016 
 
12/16 Kommunestyret 17.03.2016 
 
 
Vedlegg: 
1. Sluttrapport for kommunereformprosessen i Gausdal, Lillehammer, Ringebu og Øyer 

2014-2015, Februar 2016 
2. Vedleggshefte til sluttrapport, Februar 2016 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Ingen 
 
Sammendrag: 
Denne saken gjelder sluttrapport fra felles kommunereformprosess 2014-2015.  Rådmannen 
foreslår av kommunestyret tar rapporten til orientering, og anbefaler at den inngår i felles 
rapportering til Fylkesmannen. 
 
Saksutredning: 
Bakgrunn for saken 
I møter 29.10.2015 besluttet kommunestyrene i Gausdal, Lillehammer, Ringebu og Øyer at 
kommunereformprosessen skulle avsluttes i denne omgang og intensjonsplanen fullføres 
(Ringebu kommunestyre tok ut ordene «i denne omgang»).  I vedtakene står det at 
sluttrapporten for kommunereformprosessen skal legges fram for kommunestyrene. 
 
Fakta 
På bakgrunn av kommunestyrenes vedtak, ble det utformet et notat om arbeid og opplegg 
for sluttrapport for behandling i kommunenes felles prosjektorganisasjon for 
kommunereformen.  Notatet ble lagt fram for felles prosjektgruppe i møte 4. november 
2015, hvor følgende ble besluttet: 

1. Prosjektgruppa slutter seg til opplegg for sluttrapport og evaluering slik det framgår 

av notat datert 4.november 2015. 

2. Rådmannen legger fram rapporten for formannskapet som innstiller til 

kommunestyret i den enkelte kommune. 

3. Det ligger innenfor fullmaktene til rådmenn/sekretariat å innkalle prosjektgruppa ved 

behov i forbindelse med arbeidet med rapporten. 
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4. Det tas sikte på at sluttrapporten foreligger innen utgangen av januar 2016 og 

politisk behandling i februar 2016. 

5. Sluttrapporten er en del av felles rapportering til fylkesmannen.   

6. Svar på øvrige spørsmål fra fylkesmannen påhviler den enkelte kommune. 

 
 
Vurdering: 
Med utgangspunkt i kommunestyrenes vedtak og behandlingen i felles prosjektgruppe 4. 
november 2015, er det utarbeidet en sluttrapport slik det framgår av sakens vedlegg.  
Rapporten er utarbeidet av kommunenes felles sekretariat for kommunereformen, i nært 
samarbeid med kommunenes rådmenn.  Den gir en kortfattet framstilling av historikk, 
prosess og avslutning.  
 
I arbeidet med sluttrapporten ble det gjennomført en anonym spørreundersøkelse.  De som 
deltok i undersøkelsen var felles styringsgruppe, felles prosjektgruppe, kommunenes 
rådmenn og hovedtillitsvalgte.  Resultatene framgår av kapittel 4 hvor det også er gjort noen 
utfyllende vurderinger.  Øvrig innhold i rapporten er basert på skriftlig dokumentasjon i form 
av brev, saksframlegg, referater og notater som alle er offentlig tilgjengelige. 
 
I rapporten er det også tatt inn en vurdering av kommunereformprosessen (kapittel 5) fra KS 
Konsulent ved innleid prosessveileder Arild Sørum Stana, på oppdrag fra felles sekretariat. 
 
Avslutningsvis er det i rapporten reist noen spørsmål og problemstillinger.  
 
I et eget vedleggshefte framgår en fyldig dokumentasjon av forarbeid, felles prosess og 
annet arbeid i regi av prosjektorganisasjonen. 
 
Fylkesmannen har i brev av 27. november 2015 minnet om sine forventninger til 
kommunenes tilbakerapportering om kommunereformen, som skal skje innen 1. juli 2016. 
Her er det også stilt spørsmål som hver enkelt kommune skal besvare.  Felles rapportering 
fra Gausdal, Lillehammer, Ringebu og Øyer vil bestå av følgende: 

 Intensjonsplan, tatt til orientering i kommunestyrene i Gausdal, Lillehammer, 
Ringebu og Øyer i november 2015 

 Sluttrapport for kommunereformprosessen i Gausdal, Lillehammer, Ringebu og Øyer 
2014-2015, Februar 2016. 
 
  

Konklusjon 
Rapporten svarer opp bestillingen fra kommunestyrene og felles prosjektgruppe, og 
rådmannen anbefaler den som en del av tilbakerapporteringen til Fylkesmannen. 
 
 
 
 
 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
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1. Kommunestyret tar Sluttrapport for kommunereformprosessen i Gausdal, Lillehammer, 
Ringebu og Øyer 2014 - 2015 med vedleggshefte, begge dokumenter datert februar 
2016, til orientering. 

 
2. Sluttrapporten oversendes Fylkesmannen i Oppland som en del av kommunenes felles 

rapportering om kommunereformarbeidet. 
 
Sveinar Kildal Eli Eriksrud 
Rådmann 
 
Behandling/vedtak i Formannskapet den 08.03.2016 sak 15/16 
 
Behandling: 
Enstemmig som rådmannens forslag. 
 
Formannskapets innstilling: 
1. Kommunestyret tar Sluttrapport for kommunereformprosessen i Gausdal, Lillehammer, 

Ringebu og Øyer 2014 - 2015 med vedleggshefte, begge dokumenter datert februar 
2016, til orientering. 

 
2. Sluttrapporten oversendes Fylkesmannen i Oppland som en del av kommunenes felles 

rapportering om kommunereformarbeidet. 
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HANDLINGSPLAN FOR FYLKESVEGER 2018-2021 
INNSPILL PÅ TILTAK FRA ØYER KOMMUNE 
 

Saksbehandler:  Bente Moringen Arkiv: Q13  
Arkivsaksnr.: 15/2173    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
11/16 Planutvalget 08.03.2016 
 
13/16 Kommunestyret 17.03.2016 
 
 
Vedlegg: 
16 skjemaer: 9 prioriterte 7 uprioriterte tiltak i Øyer kommune 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Brev fra Oppland fylkeskommune, datert 3. desember 
Referat fra dialogmøtet med Øyer kommune, 28. januar 2016 
Trafikksikkerhetsplanen for Øyer kommune 
 
Sammendrag: 
Som innspill til Oppland fylkeskommune arbeid med revisjon av handlingsprogram for 
Fylkesveier 2018-2021 i Oppland.  
 
De 4 viktigste prioriterte strekningene fra Øyer kommune er: 
1. Fv. 358. G/S-vei. Sør-Tretten vegen fra Fv Kongsvegen (Prix Tretten) til Kv 

Kjørkjebakken/Tretten kirke, inkl. tverrforbindelsen mellom Fv. 357 og Fv. 358 
v/Tjønnlykkja   

2. Fv.312. Ny rundkjøring. Krysset mellom Fv Hundervegen og Kv Gamlevegen v/Øyer 
ungdomsskole 

3. Fv.358. Gatelys.  Sør-Tretten vegen på strekningen fra Tretten kirke til Stalsbergkrysset 
4. Miljøgate: Hundervegen/Kongsvegen gjennom Øyer sentrum. Fra Kiwi til Øyer 

ungdomsskole 
 
 
Saksutredning: 
Gjeldende handlingsprogram for fylkesvegene i Oppland 2014-2017 ble vedtatt av 
fylkestinget juni 2013. Fylkeskommunen, som største vegeier i fylket, plikter å utarbeide et 
handlingsprogram for vegnettet. Et nytt program for perioden 2018-2021 skal vedtas av 
fylkestinget i løpet av sommeren 2017.  
 
Ansvaret for eierskap, utbygging, drift og vedlikehold av fylkesvegnettet innebærer at 
fylkeskommunen må foreta prioriteringer for hvordan de skal drifte og utvikle vegnettet i 
framtiden.  
 



  Sak 13/16 

 

 Side 7 av 35   

 

I forbindelse med utarbeidelse av handlingsprogrammet ønsker Oppland fylkeskommune at 
kommunene gir innspill på aktuelle tiltak; f.eks. utbedringer av vegstrekninger, gang- og 
sykkelveger, trafikksikkerhetstiltak og miljøtiltak. De ønsker også innspill med tanke på 
spesielle drifts- og vedlikeholdsutfordringer på vegnettet.  
 
Frist for innspill er 1. april 2016.  
 
Forslaget til handlingsplan vil bli sendt på høring årsskifte 2016/2017. Endelig vedtak i 
Fylkestinget et sted mellom juni-september 2017. 
 
Dialogmøte 
Oppland fylkeskommune og statens vegvesen har som en del av planprosessen sammen 
besøkt alle kommunene i fylket og redegjort nærmere om planarbeidet og i den forbindelse 
også innhentet kommunens foreløpige tanker på aktuelle tiltak. Møtet med Øyer kommune 
ble avhold på Tingberg 28. januar 2016.  
 
I forbindelse med referatet, ble det oversendt et skjema som de ønsker at kommunen skal 
benytte i innspill prosessen. Små og store tiltak kan fremmes. Prioriteringskriteriene vil være 
som følger:  
- Fra investering til vedlikehold 
- Økt innsats på forebygging og istandsetting 
- Satsing på gang- og sykkelveier og sykkelbyene 
- Hvor er forfallet størst 
- Bindinger fra forrige handlingsprogram 
- Omklassifisering 
 
Omklassifisering av fylkesveger vil bli tatt opp igjen. Prosjektet som skulle vært ferdigstilt i 
2014, ble stoppet fordi mange kommuner var uenige i det som ble lagt fram. Hensikten er å 
rydde opp i ansvarsforhold knyttet til drift av veger slik at det blir én driftspart på vegen 
inkludert gang og sykkelveg og veglys. Nytt signal er at det skal være et nullsum pr. 
kommune., dvs. ingen økte utgifter for kommunene. 
 
Fartsgrenser er ikke en del av handlingsprogrammet.  
 
Handlingsprogrammet 2014-2017 - Status for tiltak i Øyer, gjennomført: 
• Fv.254 Tretten bru/jernbaneundergang – binding E6 
• Fv.319 Linlykkja Vassrud – lav ÅDT-prosjekt 2013-14 
• Fv.361 Ferdigstillelse GS-veg Nermo – Bjørgekrysset (2010-13) 
 
G/S-veg fra Tretten sentrum til Tretten kirke, ble ikke prioritert inn i handlingsprogrammet 
for 2014-2017, men står som aktuelt tiltak etter 2018. 
 
Nedenunder følger en opplisting av mulige innspill fra Øyer kommune som ble trukket fram i 
dialogmøtet, uten noen form for prioritering: 
• Miljøgate Øyer sør fv.312 
• Omlegging fv. 357 ved Enge, Nord-Tretten vegen 
• Breddeutvidelse fv.361 ved Gillebo (breddeutv, ca. 100-200 m) 
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• Utbedring av fv.361 opp til Bjørgekrysset (ikke nevnt tidligere, noe breddeutvidelse, 
dårlig standard i asfaltdekke, overbygning) 

• Utbedring av fv361 mellom x Hornsjøvegen Molbosmoget) og Trodalen 
• Fv.312 ny rundkjøring ved Øyer ungdomsskole (går tilbake til nullvisjonsprosjektet) 
• Ny tverrforbindelse mellom fv.312 og fv.361  
• Fv. 357. Brattbakken etablering av G/S-veg, samt utbedring 
• Fv. 358 Tretten sentrum til Tretten kirke  
• Fv.254 til krysset opp til øvre Vassrud 
• Fv.319 Øyer bru opp til Rabben 
• Fv.312 Stenberg – Ensby 4,4 km alt. fra Stenberg til Hunderfossen 
• Fv.361 Nermo – Trodalen  
• Gatelys fv.358 Tretten kirke- Stalsbergkrysset. Søkt TS-midler 
• Trafikksikkert i krysset mellom Coop Mega og Kiwi (fv. 312) 
• Gatelys langs fv361 Øyer kirke til Trodalen  
• Busslommer fv.361 Oddvang, Vidarheim, Jevne, Haugsgutua (ventelomme), Trodalen 
• Fv.254 fartsreduksjon Vassrud – Lagethon 
• Fv.359 fartsreduksjon Stalsbergkrysset – Kvam 
• Fv.319 ved Granrudmoen bru – rekkverk evt. fartsreduksjon. 
 
 
Vurdering: 
Oppland fylkeskommune påpeker at det er viktig å få fram de gode prosjektene og prioritere 
det som ønskes mest, begrunnet og helst politisk forankret.  
 
Under møtet med Oppland Fylkeskommune og Statens vegvesen ble det listet oppe en rekke 
tiltak som ikke har vært prioritert inn til Handlingsplanen for fylkesveier tidligere, men 
mange av dem ligger inne i Trafikksikkerhetsplanen for Øyer kommune. De tiltakene som 
berører fylkesveger er tatt med inn her som innspill, de som er prioritert høyt i 
trafikksikkerhetsplaner, er også prioritert høyt inn i dette innspillet.  
 
G/S- vei langs 358 er tiltaket rådmannen foreslås at prioriterer høyest. Dette er på grunn av 
at det er en sentral skoleveg på Tretten, med mye trafikk. Trafikken vil også økes når det nye 
helsehuset er ferdig utbygd og tatt i bruk fra august 2016. Her har kommunen allerede 
regulert gang- og sykkelvegen, samt at kommunen også har satt av 4,8 mill. til utbyggingen 
på kommunens investeringsbudsjett. Den aktuelle G/S-vegen ble ikke prioritert inn i 
handlingsprogrammet for 2014-2017, men står som aktuelt tiltak etter 2018. 
 
I forbindelse med revideringen av handlingsprogrammet mener Øyer kommune at 
hovedvegforbindelser til reiselivsdestinasjonen Hafjell også er et ansvar for regionale 
vegmyndigheter. Dette gjelder blant annet ny rundkjøring ved Øyer ungdomsskole og 
opprustning av Hundervegen/Kongsvegen til en miljøgata gjennom Øyer sentrum. I 
forbindelse med at det kommer utbyggingsprosjekter langs dagens veg ser vi behovet for at 
miljøgate er planlagt og prosjektert slik at de nye utbyggingsplanene har ei veglinje og 
høyder de kan forholde seg i sin detaljprosjektering av sine utbyggingsprosjekter. Tiltakene 
har rådmannen prioritert som nr. 2 og 4.  
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Det prioriterte tiltak nummer tre er gatelys langs Sør-Tretten vegen fra Tretten kirke til 
Stalsbergkrysset. Det er ikke g/s-veg langs strekningen, slik at dette er et rimeligere tiltak for 
å øke trafikksikkerheten langs strekningen. For 1/3 av strekningen er det søkt om midler fra 
Oppland fylkestrafikksikkerhetsutvalg i 2016.  
 
De øvrige begrunnelsene og informasjon om tiltakene, viser rådmannen til vedlagte 
skjemaer. Skjemaene inneholder også kartutsnitt over de aktuelle strekningene. 
 
Prioritering innen hvert programområde:  
Med henvisning til fylkeskommunes anbefaling om å foreta en streng prioritering anbefaler 
rådmannen følgende prioritering av tiltak innen for hvert programområde. Rådmannens 
prioriteringer er blant annet basert på vedtatte prioriteringer i Trafikksikkerhetsplan og 
vedtatte arealplaner i Øyer kommune. 
 
Utbedringer og vedlikehold 

1. Fv. 312. Miljøgate: Hundervegen/Kongsvegen gjennom Øyer sentrum. 
Fra Skogvegen til Øyer ungdomsskole 

2. Fv. 357 Omlegging av Nord-Tretten vegen (nr. 518 og 519) ved gården Enge 
3. Fv.361 Nordbygdsvegen ved Gillebu 
4. Fv.361 Sørbygdsvegen fra Hundervegen og opp til Bjørgekrysset 
5. Fv361 fra krysset Fv 361 Sørbygdsvegen X Pv Hornsjøvegen til krysset Sørbygdsvegen 

X Kv Gamlevegen 
6. Fv.312/fv.361. Ny tverrforbindelse mellom Fv. 312  - Kongsvegen og Fv. 361 

Gamlevegen, gjennom nye Trodalen boligfelt (ca. 200 boenheter) 
 
Gang- sykkelveg 

1. Fv. 358. Sør-Tretten vegen fra Fv Kongsvegen (Prix Tretten) til Kv 
Kjørkjebakken/Tretten kirke, inkl. tverrforbindelsen mellom Fv. 357 og Fv. 358 
v/Tjønnlykkja   

2. Fv.254. Musdalsvegen på strekningen fra jernbaneundergangen på Tretten og opp til 
krysset ved øvre Vassrud (Fv. 319) 

3. Fv.319. Rabbevegen på strekningen fra Øyer bru - opp til fv Vestsidevegen/ Rabben 
4. Fv.312. Hundervegen på strekningen fra Stenberg – Ensby. Alt. fra Stenberg til 

Hunderfossen  
5. Fv. 357.  Nord-Tretten vegen fra Kongsvegen (Stav) og opp til Brattbakken 
6. Fv.361. Sørbygdsvegen på strekningen fra Nermokrysset til Trodalen 

 
Trafikksikkerhetstiltak 

1. Fv.312. Ny rundkjøring. Krysset mellom Fv Hundervegen og Kv Gamlevegen v/Øyer 
ungdomsskole 

2. Fv.358. Gatelys.  Sør-Tretten vegen på strekningen fra Tretten kirke til 
Stalsbergkrysset 

3. Fv. 361. 4 Busslommer langs Kongsvegen på strekningen fra Oddvang til Trodalen 
4. Fv361. Gatelys.  Kirkevegen /fv Gamlevegen på strekningen fra Øyer kirke til Trodalen 

 
Samlet prioritering 
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Under er de tiltak rådmannen anmoder kommunestyret å fremme som innspill til 
handlingsprogram for fylkesveger 2018-2021: 
 

1. Fv. 358. G/S-vei. Sør-Tretten vegen fra Fv Kongsvegen (Prix Tretten) til Kv 
Kjørkjebakken/Tretten kirke, inkl. tverrforbindelsen mellom Fv. 357 og Fv. 358 
v/Tjønnlykkja.    

2. Fv.312. Ny rundkjøring. Krysset mellom Fv Hundervegen og Kv Gamlevegen v/Øyer 
ungdomsskole 

3. Fv.358. Gatelys.  Sør-Tretten vegen på strekningen fra Tretten kirke til 
Stalsbergkrysset 

4. Miljøgate: Fv. 312. Hundervegen/Kongsvegen gjennom Øyer sentrum. 
Fra Skogvegen til Øyer ungdomsskole 

5. Fv. 312. 4 Busslommer langs Kongsvegen på strekningen fra Oddvang til Trodalen 
6. Fv.254. G/S-vei. Musdalsvegen på strekningen fra jernbaneundergangen på Tretten 

og opp til krysset ved øvre Vassrud (x Fv. 319) 
7. Fv.319. G/S-vei. Rabbevegen på strekningen fra Øyer bru - opp til fv 319 

Vestsidevegen på Rabben 
8. Fv.312. G/S-vei. Hundervegen på strekningen fra Stenberg – Ensby. Alt. fra Stenberg 

til Hunderfossen  
9. Fv. 357 Omlegging av Nord-Tretten vegen (nr. 518 og 519) ved gården Enge. 

 
Rådmannens forslag til innstilling: 
Øyer kommunestyre foreslår følgende innspill til Oppland fylkeskommune sitt arbeid med 
revisjon av handlingsprogram for Fylkesveier 2018-2021 i Oppland: 
 

1) Fv. 358. G/S-vei. Sør-Tretten vegen fra Fv Kongsvegen (Prix Tretten) til Kv 
Kjørkjebakken/Tretten kirke, inkl. tverrforbindelsen mellom Fv. 357 og Fv. 358 
v/Tjønnlykkja.    

2) Fv.312. Ny rundkjøring. Krysset mellom Fv Hundervegen og Kv Gamlevegen v/Øyer 
ungdomsskole 

3) Fv.358. Gatelys.  Sør-Tretten vegen på strekningen fra Tretten kirke til 
Stalsbergkrysset 

4) Miljøgate: Fv. 312 Hundervegen/Kongsvegen gjennom Øyer sentrum. Fra Skogvegen 
til Øyer ungdomsskole 

5) Fv. 312. 4 Busslommer langs Kongsvegen på strekningen fra Oddvang til Trodalen 
6) Fv.254. G/S-vei. Musdalsvegen på strekningen fra jernbaneundergangen på Tretten 

og opp til krysset ved øvre Vassrud 
7) Fv.319. G/S-vei. Rabbevegen på strekningen fra Øyer bru - opp til fv Vestsidevegen/ 

Rabben 
8) Fv.312. G/S-vei. Hundervegen på strekningen fra Stenberg – Ensby. Alt. fra Stenberg 

til Hunderfossen  
9) Fv. 357 Omlegging av Nord-Tretten vegen (nr. 518 og 519) ved gården Enge 

 
 
Sveinar Kildal Bente Moringen 
Rådmann 
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Behandling/vedtak i Planutvalget den 08.03.2016 sak 11/16 
 
Behandling: 
Arne Skogli(AP) fremmet forslag om å bytte rekkefølge på tiltak 3 og 4. Enstemmig vedtatt. 
Rådmannens forslag med vedtatte endring enstemmig vedtatt. 
 
Planutvalgets innstilling: 
Øyer kommunestyre foreslår følgende innspill til Oppland fylkeskommune sitt arbeid med 
revisjon av handlingsprogram for Fylkesveier 2018-2021 i Oppland: 
 

1) Fv. 358. G/S-vei. Sør-Tretten vegen fra Fv Kongsvegen (Prix Tretten) til Kv 
Kjørkjebakken/Tretten kirke, inkl. tverrforbindelsen mellom Fv. 357 og Fv. 358 
v/Tjønnlykkja.    

2) Fv.312. Ny rundkjøring. Krysset mellom Fv Hundervegen og Kv Gamlevegen v/Øyer 
ungdomsskole 

3) Miljøgate: Fv. 312 Hundervegen/Kongsvegen gjennom Øyer sentrum. Fra Skogvegen 
til Øyer ungdomsskole 

4) Fv.358. Gatelys.  Sør-Tretten vegen på strekningen fra Tretten kirke til 
Stalsbergkrysset 

5) Fv. 312. 4 Busslommer langs Kongsvegen på strekningen fra Oddvang til Trodalen 
6) Fv.254. G/S-vei. Musdalsvegen på strekningen fra jernbaneundergangen på Tretten 

og opp til krysset ved øvre Vassrud 
7) Fv.319. G/S-vei. Rabbevegen på strekningen fra Øyer bru - opp til fv Vestsidevegen/ 

Rabben 
8) Fv.312. G/S-vei. Hundervegen på strekningen fra Stenberg – Ensby. Alt. fra Stenberg 

til Hunderfossen  
9) Fv. 357 Omlegging av Nord-Tretten vegen (nr. 518 og 519) ved gården Enge 
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KONTROLLUTVALGETS ÅRSRAPPORT FOR 2015 
 
 

Saksbehandler:  Øivind Nyhus Arkiv: 033  
Arkivsaksnr.: 16/324    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
14/16 Kommunestyret 17.03.2016 
 
 
 
Vedlegg:  

Kontrollutvalgets årsrapport for 2015. 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Ingen. 
 
Sammendrag 
Det foreslås at kontrollutvalget vedtar det foreliggende forslag til årsrapport for 2015 og at 
rapporten legges fram for kommunestyret til orientering. 
 
Bakgrunn 
I tråd med tidligere praksis har sekretær laget en årsrapport fra kontrollutvalget til 
kommunestyret om kontrollutvalgets virksomhet forrige år. 
 
Fakta 
Kontrollutvalget utfører sine tilsynsoppgaver på vegne av kommunestyret, og i den 
anledning er det viktig at kommunens øverste politiske organ får en tilbakemelding om 
utvalgets virksomhet, både løpende via forvaltningsrevisjonsrapporter og totalt i form av 
denne årsrapporten. 
 
Den lovbestemte rapporteringsplikten kan settes opp på følgende måte: 

Oppgave: Rapporteringsplikt til kommunestyret: 

Regnskapsrevisjon  Kontrollutvalget skal gi rapport til kommunestyret om hvordan 
kommunestyrets merknader er blitt fulgt opp (forskrift for 
kontrollutvalg § 8). 

Forvaltningsrevisjon  Med utgangspunkt i plan for forvaltningsrevisjon, skal 
kontrollutvalget avgi rapport til kommunestyret om hvilke 
forvaltningsrevisjoner som er gjennomført og resultatet av 
disse (forskrift § 11). 

 Kontrollutvalget skal gi rapport til kommunestyret om hvordan 
kommunestyrets merknader til rapport om 
forvaltningsrevisjon er blitt fulgt opp. Det skal også 
rapporteres om tidligere saker som etter utvalgets mening 
ikke er blitt fulgt opp på en tilfredsstillende måte (forskrift § 
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12). 

Selskapskontroll  Med utgangspunkt i plan for selskapskontroll skal 
kontrollutvalget avgi rapport til kommunestyret om hvilke 
kontroller som er gjennomført, samt om resultatet av disse 
(forskrift § 15). 

 
I forbindelse med behandlingen av plan for forvaltningsrevisjon og plan for selskapskontroll 
vedtok bl.a. kommunestyret å gi myndighet til kontrollutvalget å foreta eventuelle endringer 
i planene i løpet av planperioden. Slike endringer vil framkomme i kontrollutvalgets 
årsrapporter til kommunestyret. 
 
Kontrollutvalget har dessuten et viktig påse- eller tilsynsansvar med revisjonens aktivitet 
gjennom året. Det vil si at det følges med på om kommunen har en forsvarlig 
revisjonsordning og at kommunens årsregnskap blir revidert på en betryggende måte. Dette 
gjøres via tertialvis rapportering, presentasjon av revisjonsstrategi og løpende dialog med 
revisjonen der det bl.a. settes fokus på om revisjonsarbeidet foregår i samsvar med de 
bestemmelser som følger av lov og forskrifter, god kommunal revisjonsskikk og avtale med 
revisor. Når det gjelder forvaltningsrevisjon og selskapskontroll så har kontrollutvalget i 
større grad påvirkning enn ved regnskapsrevisjon. Dette gjelder både innhold og 
gjennomføring av revisjonen ettersom utvalget er direkte bestillere av tema som ønskes 
undersøkt nærmere. 
 
Vurdering: 
Sekretariatet mener at vedlagte rapport gir et godt “bilde” og en oversikt over virksomheten 
i kontrollutvalget i Øyer kommune i 2015. 
 
Sekretariatet foreslår at det gjøres følgende vedtak: 

 
1. Kontrollutvalget vedtar det foreliggende forslag til årsrapport for kontrollutvalget for 

2015. 

2. Kontrollutvalget legger saken frem for kommunestyret med følgende 
 
INNSTILLING: 
Kommunestyret tar kontrollutvalgets årsrapport for 2015 til orientering. 
 
Kontrollutvalget Øyer har behandlet saken i møte 15.02.2016 sak 3/16 
 
Protokoll 
I samsvar med sekretariatets forslag fattet kontrollutvalget følgende enstemmige 
 
Vedtak  
1. Kontrollutvalget vedtar det foreliggende forslag til årsrapport for kontrollutvalget for 

2015. 

2. Kontrollutvalget legger saken frem for kommunestyret med følgende 
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Kontrollutvalgets innstilling: 
Kommunestyret tar kontrollutvalgets årsrapport for 2015 til orientering. 
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REVISJONSRAPPORT "SELSKAPSKONTROLL - EIERSKAPSFORVALTNING I ØYER KOMMUNE" 
 
 

Saksbehandler:  kari Louise Hovland Arkiv: 033  
Arkivsaksnr.: 16/334    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
15/16 Kommunestyret 17.03.2016 
  
Vedlegg:  
Rapport 20-2015 "Selskapskontroll - Eierskapsforvaltning Øyer kommune" utarbeidet av 
Innlandet Revisjon IKS. 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Ingen. 
 
Sammendrag 
Sekretariatet foreslår at kontrollutvalget tar rapporten til orientering. Videre at 
kontrollutvalget innstiller på at kommunestyret tar revisjonsrapporten til orientering, at en 
kortversjon av revisjonens anbefalinger gjentas i vedtaket og at det forventes at kommunen 
følger opp disse anbefalingene. 
 
Bakgrunn 
Forskrift om kontrollutvalg § 14 sier blant annet at "Kontrollutvalget skal påse at det 
gjennomføres kontroll med forvaltningen av eierinteressene i de selskapene som er omfattet 
av slik kontroll, herunder å kontrollere om den som utøver kommunens eller 
fylkeskommunens eierinteresser i selskaper gjør dette i samsvar med 
kommunestyrets/fylkestingets vedtak og forutsetninger (eierskapskontroll). " 
 
Kontrollutvalget i Øyer behandlet i møte 21.9.2015 sak om bestilling av en 
foranalyse/prosjektplan om Øyer kommunes eierskapsforvaltning. Der ble det vurdert som 
nyttig for kommunen å ha en ekstern vurdering av om kommunen har fått etablert en 
hensiktsmessig struktur på sin eierskapsforvaltning/forvaltning av eierinteresser. Det ble 
også vurdert som nyttig for det nye kontrollutvalget som ble valgt høsten 2015 med en slik 
gjennomgang såpass tidlig i valgperioden. Utvalget vedtok i sak 17/15 å bestille en foranalyse 
samt prosjektplan om dette temaet. Foranalyse med prosjektplan ble behandlet i møte den 
23.11.2015, hvor utvalget bestilte en eierskapskontroll om kommunens 
eierskapsforvaltnings basert på den framlagte foranalysen og prosjektplanen.  
 
Fakta og saksopplysninger 
Eierskapskontrollen er vedlagt denne saken, og revisor vil presentere denne i møtet og svare 
på spørsmål. 
 
Formålet med prosjektet var å undersøke om Øyer kommunes oppfølging av sitt eierskap er i 
henhold til kommunestyret vedtak og anerkjente prinsipper for eierstyring. Følgende 
problemstillinger lå til grunn for prosjektet: 
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1. Har kommunen etablert tydelige føringer for eierskapene sin? 

2. Fører kommunen kontroll med sine eierinteresser? 

 
Prosjektet har vært gjennomført med dokumentgjennomgang og intervjuer. Dokumentene 
har vært knyttet opp mot kommunens eierskap, men det har også blitt benyttet dokumenter 
for tre selskap som ble valgt ut for å se på utøvelsen av kommunens eierskap i disse. De tre 
selskapene er Gudbrandsdal Energi AS, GLØR IKS og Ikomm AS. Intervjuene har også vært 
knyttet opp mot kommunes generelle eierstyring samt de tre nevnte selskapene.  
 
Rapporten viser en oversikt over de selskapene kommunen har eierandel i. Som avtalt er de 
tre nevnte selskapene vurdert og beskrevet ekstra.  
 
Problemstilling 1 - Har kommunen etablert tydelige føringer for eierskapene sine? 
Eierskapspolitikken og eierskapsmeldingen til Øyer kommune gir føringer for 
eierskapsutøvelsen.  
Øyer kommune vedtok sin eierskapspolitikk i 2010, og denne er utarbeidet i fellesskap med 
Gausdal og Lillehammer kommuner. I 2011 utarbeidet Øyer kommune sin første 
eierskapsmelding, som ble behandlet den 15.12.2011 i kommunestyret. Det er ikke 
utarbeidet noen eierskapsmelding siden dette, og kommunen har satt seg som mål at både 
eierskapspolitikk og eierskapsmelding skal vurderes/tas opp i løpet av våren 2016. KS sin 
anbefaling om eierskap sier for øvrig at kommunestyrene hvert år bør utarbeide en 
eierskapsmelding for alle sine selskaper. Revisor presiserer at de er kjent med at noen 
kommuner har lagt seg på et mer moderat ambisjonsnivå enn hva KS sine anbefalinger 
legger opp til. Etter at Øyer kommune behandlet eierskapsmeldingen i 2011, har KS endret 
sine anbefalinger og føyd til flere hovedpunkter som eierskapsmeldingen bør omfatte. Et 
eksempel på dette er at de nå anbefaler kommuner som eier selskaper sammen om å gå 
sammen om felles eierskapsmeldinger. Dette har ikke Øyer kommune gjort.  
 
Ordfører er kommunens representant i generalforsamlinger/representantskap. Dette er i 
tråd med både eierskapspolitikken til kommunen og KS sine anbefalinger.  
 
Styret til det enkelte selskap er satt sammen i forhold til selskapets formål og behov, 
definert i eierskapspolitikken. Dette er i tråd med KS sine anbefalinger. Det 
eierskapspolitikken ikke sier noe om er opplæring eller godtgjøring av styremedlemmene. 
Anbefalingene til KS sier at eierskapsmeldingen bør "ha en prinsipiell diskusjon" om dette.  
 
KS anbefaler at styrene bør etablere faste rutiner for å håndtere mulige habilitetskonflikter. 
Beskrivelsen i eierskapspolitikken til Øyer kommune ser ut til å være i tråd med denne 
anbefalingen. 
 
Problemstilling 2 - Fører kommunen kontroll med sine eierinteresser? 
Eierskapspolitikken til Øyer kommune legger opp til en oppfølging av de selskaper de eier/er 
medeier i. Ordfører stiller opp i møter i generalforsamlinger, eller sender vara, men det er 
ikke alltid innkalling til generalforsamling legges fram for kommunestyret/generalforsamling.  
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Eierskapspolitikken legger opp til at det skal være rapporteringskrav til selskapene i tillegg til 
retningslinjer for selskapets kontakt med eier utenfor generalforsamling/representantskap. 
Dette ser ikke ut til å være etterlevd av kommunen.  
 
I de selskapene revisjonen har sett nærmere på, mener de at krav til utbytte og avkastning 
er avklart, også formålet til virksomhetene. Det er for øvrig ikke funnet at det er formulert 
eierstrategier eller målsetninger for enkeltselskaper.  
 
Revisors anbefalinger 
Revisor har delt inn sine anbefalinger ut fra to vurderinger: 
 

1. "Med utgangspunkt i KS anbefalinger om eierstyring, selskapsledelse og kontroll, bør 

kommunen ved neste revisjon av eierskapsmeldingen vurdere å:  

 samtidig gå gjennom kommunens eierskapspolitikk.  

 lage felles eierskapsmelding sammen med andre kommuner i selskaper hvor 

flere kommuner er eiere.  

 nedfelle eventuelle ønsker om eiermøter i selskaper der kommunen er eier.  

 drøfte prinsipper for godtgjøring av styreverv i selskaper.  

 
2. Når det gjelder kommunens kontroll og oppfølging av selskaper vil vi med 

utgangspunkt i gjeldende eierskapspolitikk og eierskapsmelding anbefale at 

kommunen:  

 skjerper inn eierskapspolitikkens bestemmelse om at innkallinger til 

generalforsamlinger rutinemessig skal legges fram for kommunestyret, evt 

formannskap.  

 vurderer hvordan eierskapspolitikkens ordlyd knyttet til utarbeidelse av 

eierstrategi/mål for enkeltselskaper følges opp. I selskaper hvor det også er 

andre eiere bør kommunen vurdere hvor langt den kan gå med hensyn til å 

lage spesifikke ønsker/mål sett fra Øyer kommunes perspektiv.  

 tar stilling til hvordan eierskapspolitikkens bestemmelser om rapportering og 

kommunikasjon best kan følges opp overfor enkeltselskaper. " 

 
Vurdering 
 
Sekretariatet mener Innlandet Revisjon IKS har utført en grundig selskapskontroll av Øyer 
kommunes eierskapsforvaltning, og har besvart de problemstillingene som lå til grunn.  
 
Rapporten avdekker at mye av eierstyringen fra Øyer kommune er i tråd med egne føringer 
samt anbefalinger fra KS. Det er allikevel funnet noen svakheter i styringen, og det er gitt en 
del anbefalinger i rapporten. Nytteverdien av dette prosjektet er primært en bevisstgjøring 
av både kontrollutvalg og kommunestyre på kommunens ansvar som eier/medeier i 
selskaper. En refleksjon rundt dette, kan føre til en bedre og mer profesjonell eierstyring.  
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Kommunen v/ordfører sier i sitt høringssvar at de skal ta med seg anbefalingene inn i 
arbeidet kommunen skal ha våren 2016 med en gjennomgang av eierskapspolitikk og 
eiermeldingen.   
 
Sekretariatet foreslår at kontrollutvalget innstiller på at kommunestyret tar 
revisjonsrapporten til orientering, at en kortversjon av revisjonens anbefalinger gjentas i 
vedtaket og at det forventes at kommunen følger opp disse anbefalingene. 
 
Sekretariatets forslag til vedtak 

 
Kontrollutvalget tar rapporten "Selskapskontroll eierskapsforvaltning Øyer kommune" til 
orientering og legger saken fram for kommunestyret med følgende  

 

INNSTILLLING 
Kommunestyret tar forvaltningsrevisjonsrapporten "Selskapskontroll 
Eierskapsforvaltning Øyer kommune" til orientering og forventer at rapporten 
anbefalinger følges opp i det videre arbeidet med eierskapspolitikk og eiermelding: 

a. Kommunen bør ved neste revisjon av eierskapsmeldingen vurdere å  

i. samtidig gå gjennom kommunens eierskapspolitikk  

ii. lage felles eierskapsmelding der andre kommuner er medeiere 

iii. nedfelle eventuelle ønsker om eiermøter i selskaper der kommunen er 

eier  

iv. drøfte prinsipper for godtgjøring av styreverv i selskaper. 

b. Kommunen anbefales å: 

v. skjerpe inn eierskapspolitikkens bestemmelser om at innkallinger til 

generalforsamlinger skal legges fram for kommunestyret eller 

formannskapet 

vi. vurdere hvordan eierskapspolitikkens ordlyd knyttet til utarbeidelse av 

eierstrategi/mål for enkeltselskaper skal følges opp. I selskaper med 

andre eiere bør kommunen vurdere hvor langt den kan gå med hensyn 

til å lage spesifikke ønsker/mål sett fra Øyer kommunes perspektiv. 

vii. ta stilling til hvordan eierskapspolitikkens bestemmelser om 

rapportering og kommunikasjon best kan følges opp overfor 

enkeltselskaper.  

 

Kontrollutvalget Øyer har behandlet saken i møte 15.02.2016 sak 1/16 
 
Protokoll 
Kristian Lein presenterte revisjonsrapporten. 
 
I samsvar med sekretariatets forslag fattet kontrollutvalget følgende enstemmige 
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Vedtak  
Kontrollutvalget tar rapporten "Selskapskontroll eierskapsforvaltning Øyer kommune" til 
orientering og legger saken fram for kommunestyret med følgende  

 

INNSTILLLING 
Kommunestyret tar forvaltningsrevisjonsrapporten "Selskapskontroll Eierskapsforvaltning 
Øyer kommune" til orientering og forventer at rapportens anbefalinger følges opp i det 
videre arbeidet med eierskapspolitikk og eiermelding: 

1. Kommunen bør ved neste revisjon av eierskapsmeldingen vurdere å  

a. samtidig gå gjennom kommunens eierskapspolitikk  

b. lage felles eierskapsmelding der andre kommuner er medeiere 

c. nedfelle eventuelle ønsker om eiermøter i selskaper der kommunen er eier  

d. drøfte prinsipper for godtgjøring av styreverv i selskaper. 

2. Kommunen anbefales å: 

a. skjerpe inn eierskapspolitikkens bestemmelser om at innkallinger til 

generalforsamlinger skal legges fram for kommunestyret eller formannskapet 

b. vurdere hvordan eierskapspolitikkens ordlyd knyttet til utarbeidelse av 

eierstrategi/mål for enkeltselskaper skal følges opp. I selskaper med andre 

eiere bør kommunen vurdere hvor langt den kan gå med hensyn til å lage 

spesifikke ønsker/mål sett fra Øyer kommunes perspektiv. 

c. ta stilling til hvordan eierskapspolitikkens bestemmelser om rapportering og 

kommunikasjon best kan følges opp overfor enkeltselskaper. 

 
  
  
  
 
Kontrollutvalgets innstilling: 
Kommunestyret tar forvaltningsrevisjonsrapporten "Selskapskontroll Eierskapsforvaltning 
Øyer kommune" til orientering og forventer at rapportens anbefalinger følges opp i det 
videre arbeidet med eierskapspolitikk og eiermelding: 

1. Kommunen bør ved neste revisjon av eierskapsmeldingen vurdere å  

a. samtidig gå gjennom kommunens eierskapspolitikk  

b. lage felles eierskapsmelding der andre kommuner er medeiere 

c. nedfelle eventuelle ønsker om eiermøter i selskaper der kommunen er eier  

d. drøfte prinsipper for godtgjøring av styreverv i selskaper. 

2. Kommunen anbefales å: 

a. skjerpe inn eierskapspolitikkens bestemmelser om at innkallinger til 

generalforsamlinger skal legges fram for kommunestyret eller formannskapet 

b. vurdere hvordan eierskapspolitikkens ordlyd knyttet til utarbeidelse av 

eierstrategi/mål for enkeltselskaper skal følges opp. I selskaper med andre 

eiere bør kommunen vurdere hvor langt den kan gå med hensyn til å lage 

spesifikke ønsker/mål sett fra Øyer kommunes perspektiv. 
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c. ta stilling til hvordan eierskapspolitikkens bestemmelser om rapportering og 

kommunikasjon best kan følges opp overfor enkeltselskaper. 

           
 
 



  Sak  16/16 
 

Side 21 av 35   

 
LIKVIDITETSLÅN 
 
 

Saksbehandler:  Annikken Reitan Borgestrand Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 16/336    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
21/16 Formannskapet 08.03.2016 
 
16/16 Kommunestyret 17.03.2016 
 
 
Sammendrag: 
I forbindelse med utbygging av Øyer helsehus forskutterer Øyer kommune ca 70 millioner 
kroner i tilskudd som forventes utbetalt når helsehuset er ferdigstilt. Forskutteringen av 
tilskuddet gjør at kommunens likviditet reduseres, og det vil derfor kunne være behov for å 
ta opp likviditetslån i perioder fram til tilskuddet er utbetalt. Et likviditetslån er å anse som et 
kortsiktig lån. 
 
Saksutredning: 
Kommunelovens § 50 pkt. 5  hjemler kommunen mulighet til å ta opp likviditetslån eller 
inngå avtale om likviditetstrekkrettighet. Vedtak om opptak av slike lån sendes 
departementet til orientering. Dette vurderer rådmannen slik at opprettelsen av 
likviditetslån/likviditetsrettigheter må vedtas av kommunestyret.  
 
Det er i bankavtalen med DnB gitt muligheter til å søke om likviditetslån/ «kassekreditt» for 
å sikre ledig likviditet. Det er ingen etableringsgebyr på slik kassekreditt, og det vil koste 0,1 
% av innvilget beløp å ha den åpen. Selve trekket vil bli belastet med en margin på i 
underkant av 1 % over NIBOR, dvs ca 2 %. 
 
Vurdering: 
Øyer kommune har gjennom årene stort sett hatt tilstrekkelig likviditet til å dekke sine 
forpliktelser. Det har i forbindelse med byggingen av Øyer helsehus blitt en stor belastning 
på likviditeten fordi kommunen forskutterer forventet tilskudd fra Husbanken i 
størrelsesorden 70 millioner kroner. Dette må det finnes en løsning på slik at kommunen kan 
dekke sine forpliktelser. 
 
For å sørge for at kommunen kan dekke sine forpliktelser fram til ferdigstilling av Øyer 
helsehus ønsker rådmannen derfor å sikre likviditeten ved å ha mulighet til å benytte slikt 
likviditetslån på inntil 50 millioner kroner. 
 
Kommunen vil ikke benytte mer likviditetslån enn det som er nødvendig, og en eventuell 
bruk av «kassekreditt» antas å være av midlertidig karakter inntil tilskuddet fra Husbanken 
blir overført kommunens bankkonto. En eventuell kassekreditt på fast basis må tas opp i 
forbindelse med revideringen av kommunens finansreglement som skal gjøres i løpet av 
denne kommunestyreperioden. 
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Rådmannen anbefaler at det vedtas opprettelse av likviditetslån etter kommunelovens § 50 
pkt 5. 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
Øyer kommune oppretter likviditetslån på inntil 50 millioner kroner innenfor gjeldende 
hovedbankavtale fram til tilskudd fra Husbanken knyttet til utbyggingen av Øyer helsehus er 
overført kommunens bankkonto. Det rapporteres på eventuell bruk av likviditetslån i 
finansrapportering per 1. og 2.tertial. 
 
 
Sveinar Kildal Annikken Reitan Borgestrand 
Rådmann 
 
Behandling/vedtak i Formannskapet den 08.03.2016 sak 21/16 
 
Behandling: 
Enstemmig som rådmannens forslag. 
 
Formannskapets innstilling: 
Øyer kommune oppretter likviditetslån på inntil 50 millioner kroner innenfor gjeldende 
hovedbankavtale fram til tilskudd fra Husbanken knyttet til utbyggingen av Øyer helsehus er 
overført kommunens bankkonto. Det rapporteres på eventuell bruk av likviditetslån i 
finansrapportering per 1. og 2.tertial. 
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SALGS- OG SKJENKEBEVILLINGER FOR PERIODEN 2012-2016 FORLENGELSE 
 
 

Saksbehandler:  Gerd Hvoslef Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 16/349    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
18/16 Formannskapet 08.03.2016 
 
17/16 Kommunestyret 17.03.2016 
 
 
Vedlegg:  
Retningslinjer for salg og skjenking av alkoholholdig drikk. 
Alkoholforskriftens  kapittel 10. Inndragning av salgs- og skjenkebevillinger 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
K- sak 17/12 Rusmiddelpolitisk plan  
K-sak 57/14 Rullering av rusmiddelpolitisk plan m/ handlingsprogram for perioden 2014 -
2017  
Lov om omsetning av alkoholholdig drikk (alkoholloven)  
Forskrift om omsetning av alkoholholdig drikk  
Brev fra NHO Reiseliv, datert 09.12.2015  
 
Sammendrag:  
Det foreslås at kommunestyret slutter seg til mål og prioriteringer i kommunens vedtatte 
Rusmiddelpolitiske plan. Det foreslås videre kommunestyret vedtar retningslinjer for salg - 
og skjenking av alkohol slik de ligger vedlagt, og at de salgs- og skjenkebevillinger som er gitt 
for gjeldende bevillingsperiode 2012 – 2016, videreføres i inntil 4 år uten ny behandling. 
 
Saksopplysninger:  
Salgs- og skjenkebevillinger i kommunen er gitt for bevillingsperioden 2012 – 2016 og utgår 
30.06.2016. Stortinget har vedtatt en endring i alkoholloven som innebærer at bevillinger til 
salg- og skjenking kan videreføres for en ny periode på 4 år uten ny søknadsbehandling. 
Forutsetningen er at kommunen etter kommunevalget har hatt en gjennomgang av 
alkoholpolitikken i kommunen, herunder bevillingspolitikken. Endringen trådte i kraft 
01.01.2016. 
  
Kommunestyret vedtok i møte 29.03.2012, K-sak 17/12, Retningslinjer for salg og skjenking 
av alkoholholdig drikk for perioden 2012 -2016. Retningslinjene ble vedtatt som en del av 
rusmiddelpolitisk plan. Handlingsprogrammet i rusmiddelpolitisk plan ble rullert i 2014, K-
sak 57/2014. Det ble ikke foretatt noen endringer i retningslinjene i forbindelse med 
rulleringen.  
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NHO Reiseliv har i brev til kommunen, datert 09.12.2015, oppfordret kommunen til å 
benytte seg av ordningen, dvs. at bevillinger videreføres  uten at det er nødvendig for 
bevillingshaverne å søke på nytt. 
 
Rådmannen mener kommunen bør benytte seg av muligheten som det nå er åpnet for i 
alkoholloven, dvs.  å videreføre bevillingene uten ny søknadsrunde. Dette innebærer at det 
må tas en gjennomgang av Rusmiddelpolitisk plan og vedtas reviderte/oppdaterte 
retningslinjer. 
 
Av alkoholloven § 1- 7 framgår flg.:  
«Kommunen skal utarbeide en alkoholpolitisk handlingsplan. Departementet kan gi 
forskrifter om innholdet i alkoholpolitisk plan.  
 
Av rusmiddelpolitisk plan vedtatt i 2012 og rullert i 2014 framgår flg.: «Alkoholpolitisk 
handlingsplan (alkoholloven) inngår som en integrert del av Rusmiddelpolitisk plan . Dette 
innebærer at retningslinjer for salg- og skjenkebevillingspolitikken inngår i planen»  
 
Av alkoholloven § 1- 6. 1, 1. ledd framgår:  
«Kommunal bevilling til salg av alkoholholdig drikk gruppe 2 og 3 kan gis for fire år av 
gangen, med opphør senest 30. september etter at nytt kommunestyre tiltrer.»  
 
Av samme paragrafs 3. ledd framgår (ny pr. 01.01.2016)t: «Kommunen kan beslutte at 
bevillinger etter første og annet ledd likevel ikke skal opphøre, men gjelde videre for en 
periode på inntil 4 år med opphør senest 30. september året etter at nytt kommunestyre 
tiltrer.»  
 
Videre framgår av 4. ledd.  
«Beslutninger etter tredje ledd kan bare fattes dersom kommunen etter kommunevalget har 
foretatt en gjennomgang av alkoholpolitikken i kommunen , herunder vurdert 
bevillingspolitikken»  
 
Rusmiddelpolitisk plan m/ handlingsprogram ble sist behandlet av kommunestyret i juni 
2014. Det ble da besluttet at neste revisjon skal i foretas sammen med revisjon av plan for 
psykisk helse.  
 
I arbeidet med planstrategien som nå pågår vil det bli foreslått behandling i løpet av 
kommende år. 
  
I og med at Rusmiddelpolitisk plan ble behandlet i 2014, og vil komme opp igjen til ny 
behandling i løpet av et år, vurder rådmannen det som tilstrekkelig at eksisterende 
Rusmiddelpolitisk plan og handlingsprogram legges fram til en enkel 
gjennomgang/orientering  for kommunestyret nå. En grundigere gjennomgang og rullering 
av handlingsprogrammet og oppdatering i tråd med mål og strategier i Samfunnsplanen kan 
gjøres ved kommende planlagte revisjon. 
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Vedtatt rusmiddelpolitisk plan omhandler følgende: 
  

 Rusmiddelpolitiske mål og strategier  

 Kunnskapsbasert praksis  

 Beskrivelse av rusmiddelsituasjonen  

 Forebyggende tiltak og utfordringer  

 Oppfølging, rehabilitering og behandling  

 Frivillig sektor  

 Salg- og skjenkebevillingspolitikk  

 Øyer kommune som attraktiv arbeidsplass  
 
Handlingsplanen er utarbeidet for perioden 2012 – 2016 og bygger på mål og strategier i 
forrige samfunnsplan.  
 
Handlingsprogrammet ble revidert i 2014 og omfatter perioden 2014- 2017  
For å følge opp handlingsprogrammet er det er nedsatt en tverrsektoriell kommunal gruppe 
hvor også politi og KoRus Øst deltar. Gruppen møtes ca. 2 ganger pr. halvår. 
  
Nedenfor er det kort oppsummert noen sentrale tema/sammendrag  fra plandokumentet. 
Det henvises for øvrig til plandokumentet for nærmere beskrivelse av utfordringer og tiltak 
på ulike områder og til handlingsprogrammet for planperioden 2014 -2017. Salgs- og 
skjenkebevillingspolitikken som grunnlag for nye retningslinjer for salg- og skjenking omtales 
særskilt nedenfor.  
 
Rusmiddepolitiske mål og strategier har fokus på folkehelsearbeid, dvs. forebygging og tidlig 
innsats og oppsummeres slik: (kap. 1)  
«Ressurser må disponeres slik at forebyggende og helsefremmende tiltak bidrar til å 
redusere framtidige behov. Dette skal skje samtidig med at antallet som skal ha oppfølging, 
omsorg og behandling i kommunen vil øke både i omfang og kompleksitet. I vedtatte 
kommunale planer er tidlig innsats, i betydningen tidlig i alder og tidlig i forløp, styrende for 
prioriteringer.» 
 
Forebyggende tiltak – utfordringer omhandler : (kap.10)  
Folkehelsearbeid, Risiko og beskyttelse , Forebygging med tiltak rettet mot hele 
befolkningen, tiltak rettet mot risikogrupper og tiltak rettet mot de med allerede identifisert 
risiko, symptomer eller diagnoser. 
  
Behandling og rehabilitering (kap.11); 
«Tilstrekkelig kompetanse til å identifisere rusrelaterte problemer er viktig for tidlig innsats. 
Høy faglig kompetanse og tilstrekkelig kapasitet til tett individuell oppfølging er avgjørende 
for gode resultater. Aktivitet/arbeid og en stabil bosituasjon er avgjørende for rehabilitering 
og det må være helhet og sammenheng i tilbudene.  Det kreves økt og samordnet innsats 
mellom tjenester og nivåer.» 
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Salgs- og skjenkebevillingspolitikken.  
Kapitel 13 i plandokumentet omhandler salgs- og skjenkebevillingspolitikken og er 
oppsummert slik:  
Retningslinjer for tildeling av salg- og skjenkebevillinger i Øyer skal utformes slik at de bidrar 
til å begrense de samfunnsmessige og individuelle skader av alkoholbruk. Modellen ansvarlig 
alkoholhåndtering bør etableres. Kriterier for tildeling av bevilling, kontrollrutiner og 
reaksjoner ved overtredelser må framgå tydelig av retningslinjene.  
 
I forbindelse med endring i alkoholloven fra 01.01.2016 er det også vedtatt endring i 
Alkoholforskriften som gjelder prikkbelastning og inndragning ved brudd på alkoholloven .  
Forskriften angir i detalj hvilke overtredelser det skal reageres på og som er i strid med lov 
eller forskrift og hvilken prikkbelastning som skal gis i hvert enkelt tilfelle. Eventuelt om 
brudd skal medføre inndragning av bevilling. Reglene er svært detaljerte og regulerer i langt 
større grad en tidligere hvilke overtredelser det skal reageres på og gir i mindre grad enn 
tidligere grunnlag for skjønn. 
 
Øyer kommune har pr. 01.02.2016 : 7 salgsbevillinger, 30 skjenkebevillinger og  8 
ambulerende bevillinger. 
 
Øyer kommune har inngått avtale med Østlandske kontrolltjenester AS om kontroll av salg- 
og skjenkebevillinger . I løpet siste 4 års periode er det utført til sammen 220 kontroller og 
det er rapportert to brudd på skjenkebestemmelsene. 
 
Det er innhentet opplysninger fra lensmannskontoret/politiet om deres erfaringer knyttet til 
skjenketid og voldsepisoder. Politiet opplyser at det responderes jevnlig på henvendelser fra 
skjenkesteder i Hafjellområdet. Noen forhold ordnes på stedet. Det forekommer 
anmeldelser/innbringelser, men ikke av noe omfang. 
 
Vurdering:  
Handlingsprogrammet i rusmiddelpolitisk plan ble vedtatt i 2014 og omfatter perioden 2014 
-2017. Handlingsprogrammet følges opp systematisk i tverrfaglig gruppe i kommunen og er 
forøvrig fulgt opp gjennom budsjett og økonomiplanarbeidet. I den foreliggende saken er 
mål, strategier og tiltak oppsummert.  
 
Salgs- og skjenkebevillingspolitikken inngår som en integrert del av planen. Endring i 
alkoholloven og alkoholforskriften fra 01.01.2016 gir kommunen en mulighet til å videreføre 
bevillinger uten ny behandling. Rådmannen mener dette bør gjøres. Det gir mer 
forutsigbarhet for bevillingshavere.  
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I tillegg forenkles saksbehandlingen. Søknader skal behandles i tråd med lov og forskrift og 
de krav som skal stilles til bevillingshavere. Bevillingshaverne skal også være godt orientert 
om konsekvenser ved overtredelser. Praksis og erfaring inneværende bevillingsperiode viser 
at bevillingshaverne i all hovedsak framstår som ansvarlige. Rådmannen mener at god 
kontroll av bevillinger i tråd med ny forskrift til alkoholloven som inneholder detaljerte regler 
for prikkbelastning og inndragning, vil bidra til å sikre utøvelse av bevillingspraksisen slik 
kommunen vil at den skal være. Retningslinjene for salgs- og skjenkebevillingspolitikken for 
perioden 2016-2020 følger vedlagt og er revidert og oppdatert i hht. endringer i alkoholloven 
og alkoholforskriften. 
 
 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
 
1. Kommunestyret slutter seg til mål og prioriteringer i vedtatt rusmiddelpolitisk plan m/  
handlingsprogram for perioden 2014 – 2017.  
Kommunestyrets intensjon er å prioritere videreføring av de mål og tiltak som er vedtatt.  
Endelige prioriteringer vil skje i forbindelse med ny revisjon av rusmiddelpolitisk plan /plan 
for psykisk helse i inneværende planperiode og gjennom prioriteringer i budsjett og 
økonomiplan. 
  
2. Kommunestyret vedtar retningslinjer for tildeling av salg – og skjenkebevillinger for 
perioden 2016 – 2020. 
  
3. Kommunestyret vedtar at bevillinger som er gitt for perioden 2012 -2016 videreføres for 
en ny periode på 4 år, dvs. fram til 30.06.2020. 
 
Sveinar Kildal Gerd Hvoslef 
Rådmann 
 
 
Behandling/vedtak i Formannskapet den 08.03.2016 sak 18/16 
 
Behandling: 
Roar Øien reiste spørsmål om sin habilitet. I henhold til bestemmelsen i Forvaltningsloven § 
6 annet ledd fremmet ordføreren forslag om at Roar Øien erklæres inhabil. Ved avstemming 
fratrådte Roar Øien. Enstemmig vedtatt som ordførerens forslag. Saken behandlet med 6 
medlemmer i formannskapet. 
 
Enstemmig vedtatt som rådmannens innstilling. 
 
 
Formannskapets innstilling: 
1. Kommunestyret slutter seg til mål og prioriteringer i vedtatt rusmiddelpolitisk plan m/  
handlingsprogram for perioden 2014 – 2017.  
Kommunestyrets intensjon er å prioritere videreføring av de mål og tiltak som er vedtatt.  
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Endelige prioriteringer vil skje i forbindelse med ny revisjon av rusmiddelpolitisk plan /plan 
for psykisk helse i inneværende planperiode og gjennom prioriteringer i budsjett og 
økonomiplan. 
  
2. Kommunestyret vedtar retningslinjer for tildeling av salg – og skjenkebevillinger for 
perioden 2016 – 2020. 
  
3. Kommunestyret vedtar at bevillinger som er gitt for perioden 2012 -2016 videreføres for 
en ny periode på 4 år, dvs. fram til 30.06.2020. 
 
Roar Øien tiltrådte. 
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FRITAK FRA POLITISKE VERV - NYVALG 
 
 

Saksbehandler:  Laila Odden Arkiv: 033  
Arkivsaksnr.: 16/365    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
2/16 Valgnemnda 08.03.2016 
 
18/16 Kommunestyret 17.03.2016 
 
 
Vedlegg: 
Ingen. 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Ingen. 
 
Saksutredning: 
Eva Reidun Jensvoll melder flytting til annen kommune fra 01.04.2016. Hun ber om å bli 
fritatt fra sine politiske verv i Øyer kommune: 

- Fast medlem i kommunestyret 
- Personlig vararepresentant i fjellstyret 

 
Kommunestyret gjorde følgende vedtak i møte 22.10.15, sak 83/15: 
 
Som fjellstyre for perioden 2015-2019 er valgt: 
Representanter:     Personlige vararepresentanter: 
Arne Finn Brekke     Jon Magne Aspelund 
Bjørner Killi      Åse Ryager 
Marianne Stenersen     Eva Reidun Jensvoll 
 
Håvard Granskogen     Lars Høvren 
Anne Braastad Lie     Britt Rusten 
 
Leder:  Arne Finn Brekke 
Nestleder: Bjørner Killi 
 
Vurdering: 
Medlem i kommunestyret 
Kommunelovens § 16 pkt 2: 

«Hvis medlemmer av kommunestyret eller fylkestinget trer endelig ut eller får varig forfall, 
trer varamedlemmer fra vedkommende gruppe inn i deres sted i den nummerorden de er 
valgt hvis organet er valgt ved forholdsvalg…….» 
Etter dette rykker Jon Magne Aspelund opp som fast medlem i kommunestyret for perioden 
01.04.2016 - 31.10.2019. 
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Personlig vararepresentant i fjellstyret 
Valgnemnda innstiller ny personlig vararepresentant for Marianne Stenersen fra 01.04.2016 

 
Rådmannens forslag til innstilling: 
Eva Reidun Jensvoll innvilges fritak fra sine politiske verv i Øyer kommune fra 01.04.2016. 
 
Som ny personlig vararepresentant for Marianne Stenersen i fjellstyret for perioden  
01.04.2016 – 31.10.2019 velges: 
 
 
Sveinar Kildal Laila Odden 
Rådmann 
 
Behandling/vedtak i Valgnemnda den 08.03.2016 sak 2/16 
 
Behandling: 
Arne Finn Brekke(AP) fremmet følgende forslag til ny personlig vararepresentant for 
Marianne Stenersen for perioden 01.04.2016 – 31.10.2019:  
Elin Heidi Slåsletten. 
 
Arne Finn Brekkes forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
Valgnemndas  innstilling: 
Eva Reidun Jensvoll innvilges fritak fra sine politiske verv i Øyer kommune fra 01.04.2016. 
 
Som ny personlig vararepresentant for Marianne Stenersen i fjellstyret for perioden  
01.04.2016 – 31.10.2019 velges: 
Elin Heidi Slåsletten. 
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OPPRETTELSE AV FLERKULTURELT RÅD 
 
 

Saksbehandler:  Gerd Hvoslef Arkiv: 033  
Arkivsaksnr.: 16/407    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
19/16 Kommunestyret 17.03.2016 
 
 
Vedlegg:  
Reglement for flerkulturelt råd 
 
Andre opplysninger (ikke  vedlagt): 
K-sak 7/16 Opprettelse av Flerkulturelt råd 
Plan for integrering og inkludering k-sak 38/15 
 
Sammendrag: 
Det foreslås at det opprettes et flerkulturelt råd med slik reglement og sammensetning som 
det framgår av saksutredningen med vedlegg 
 
Saksopplysninger: 
Sak vedr. flerkulturelt råd ble behandlet i kommunestyret den 28.01, sak 7/16 og det ble 
fattet følgende vedtak:  
 
«Saken utsettes  i påvente av en konkretisering av hvilke saker, og hvilket arbeids- og 
ansvarsområde rådet skal ha. 
 
Det må samtidig sikres en bred sammensetning  av representanter til rådet. 
 
Saken utsettes i en måned til kommunestyremøte den 25.02.2016» 
 
Rådmannen har avklart behandling av saken til 17.03.2016  
Det er innhentet informasjon og erfaringer fra andre kommuner og Oppland fylkeskommune 
for å  se hvordan andre som har tilsvarende råd  har konkretisert og   arbeids- og 
ansvarsområder.  Gjøvik kommune har bl.a lang erfaring med et slik råd . Arbeids- og 
ansvarsområde er tilnærmet  det som framgår av  vedlagte forslag for flerkulturelt råd i Øyer 
kommune.  Aktuelle saker til rådet inneværende år  vil bl.a. være planer innenfor områder 
som prioriteres i planstrategien, og forøvrig saker rådet selv ønsker å ta opp. 
 
Rekruttering av innvandrere til rådet har vært en utfordring, bl.a. fordi det  ikke er etablert 
innvandrerorganisasjoner i kommunen. Dersom dette etter hvert blir etablert er det naturlig 
at rekruttering til rådet bl.a. skjer via disse. For å få rekruttert kandidater nå er det invitert til 
åpent møte bl.a. gjennom Lillehammer læringssenter. Det er gitt informasjon om 
kommunestyrets mål og intensjon med etablering av Flerkulturelt råd.  Det  er også tatt 
direkte kontakt med enkeltpersoner bl.a. innvandrerne som har vist samfunnsengasjement 
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og  interesse for å bidra til integrering og inkludering.  Det er forutsatt at de som rekrutteres 
har tilstrekkelige norskkunnskaper og oppholdstillatelse.  Det er lagt vekt på å sikre bred 
sammensetning på den måten at de som velges skal representerer ulike innvandrermiljøer .  
Det er foreslått å utvide antallet medlemmer fra 5 til 7, hhv. 3 politikere og 4 representanter 
fra innvandrerne. 
 
 
Siden kommunestyret  behandlet sak vedr. Flerkulturelt  råd i januar,  er det kommet en 
henvendelse fra Oppland fylkeskommune til regionrådet vedr. opprettelse av et Flerkulturelt  
forum.  
 I invitasjonen er det forutsatt at hver kommune oppnevner to representanter til  forumet.  
Dersom et slik dette forumet blir etablert vil det være aktuelt at disse velges blant 
innvandrerrepresentantene i kommunens  Flerkulturelle  råd.  
 
 
 
 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
 
1. Kommunestyret oppretter Flerkulturelt råd som trer i kraft fra 01.04.2016 
 
2. Kommunestyret vedtar reglement for Flerkulturelt råd 
 
3. Kommunestyret oppnevner flg. politiske representanter  med vararepresentanter til rådet  
 
1. 
2. 
3. 
Vararepresentanter: 
1. 
2. 
3. 
 
4. Rådmannen rekrutterer  4 kandidater med vararepresentanter fra ulike   
innvandrermiljøer/grupper   
 
    Kommunestyret fortar valget  
1. 
2. 
3. 
4.  
 
 
 
 
Vararepresentanter:  
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1. 
2. 
3. 
4 
 
Sveinar Kildal       Gerd H. Hvoslef  
Rådmann 
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KOMMUNAL PLANSTRATEGI - ØYER 2016-2019 
UTFORDRINGSNOTAT 
 

Saksbehandler:  Bente Moringen Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 15/2112    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
17/16 Formannskapet 08.03.2016 
 
21/16 Kommunestyret 17.03.2016 
 
 
Vedlegg: 
1. Utfordringsnotat til Kommunal planstrategi, datert 29.2.2016 
2. Planoversikt 
3. Gruppeinndeling - temafordeling 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
 
Sammendrag: 
Formannskapet oversender Utfordringsnotatet, datert 29.2.2016 til kommunestyret for 
drøfting. 
 
Saksutredning: 
På bakgrunn av kommunestyrets vedtak 17.12.2015, sak 116/15 er det utarbeidet et 
utfordringsnotat som inneholder en vurdering av Øyer kommunes utviklingstrekk og 
utfordringer.  Utfordringsnotatet er et grunnlag for arbeidet med kommunal planstrategi. 
Notatet skal danne grunnlag for drøftinger i kommunestyremøtet 17. mars 2015. 
Utforingsnotatet skal synliggjøre utfordringer som kan være relevante i forhold til vurdering 
av kommunens planbehov, både med tanke på rullering av eksisterende planer, samt nytt 
planbehov. For øvrig innhold, se vedlagt utfordringsnotat. 
 
Vurdering: 
Kommunestyret skal gjennomføre gruppearbeid med utgangspunkt i Utfordringsnotatet til 
kommunal planstrategi. Kommunestyret deles opp i 5 tverrpolitiske grupper som skal gå 
igjennom 1-2 temaer hver. Resultatene fra arbeidsmøtet presenteres i etterkant av 
kommunestyret. På bakgrunn av drøftinger i arbeidsmøtet skal det utarbeides en kommunal 
planstrategi for Øyer, planstrategien er en prioriteringer av de planene som skal 
gjennomføres i perioden.   
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
Formannskapet oversender Utfordringsnotatet, datert 29.2.2016 til kommunestyret for 
drøfting. 
 
Sveinar Kildal Bente Moringen 
Rådmann 
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Behandling/vedtak i Formannskapet den 08.03.2016 sak 17/16 
 
Behandling: 
Enstemmig som rådmannens forslag. 
 
Formannskapets innstilling: 
Formannskapet oversender Utfordringsnotatet, datert 29.2.2016 til kommunestyret for 
drøfting. 
 


